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Beslutande S Jessica Rodén  

 L Niklas Herneryd 

 C Lena Ferm Hansson 

 M Tomas Johansson  

 KD Lars-Inge Andersson  

   

   

   

Övriga närvarande  Ej tjänstgörande ersättare 

 S Peter Landgren 

 C Stefan Brunander 

 S Christopher Thorsson 

 M Tomas Ekberg 

 KD Elise Arnell  

   

   

  Tjänstemän 

  Mats Lilienberg, kommundirektör  

  Ellen Player Pellby, kommunsekreterare 

  Malin Bexell, förvaltningschef samhällsbyggnadsförvalt-

ningen §§ 22-23 

  Elin Berg, planarkitekt §§ 22 

  Mattias Josefsson, tillförordnad näringslivs- och kommuni-

kationschef § 22 

  Alida Marmander, exploateringsingenjör § 23 

  Karin Hydén, ekonomichef §§ 22, 25 

  Pelle Pellby, HR-chef §§ 24 

  Kristian Johansson, ekonom § 25 

  Tor Ellnefors, ekonom § 25 

  Camilla Olsson, näringslivshandläggare § 26 

  Malin Silow, näringslivshandläggare § 26  

   

   

  Övriga 

  Stefan Eglinger, seniorkonsult AB Stefan Eglinger § 22 

   

   

   

  

 

Utses att justera Tomas Johansson 
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§ 23 
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§ 21/2021  

Förändring av ärendelistan  

Arbetsutskottets beslut 
 
Följande ärenden utgår: 
 
- Ansökan om ledningsrätt för kommunala ledningar i sjön Lygnern samt i 

Flohult och Dyrenäs. 
- Ansökan om ledningsrätt för kommunala ledningar i Almered. 
- Ansökan om ledningsrätt för kommunala ledningar i Stjärnhult Balltjärn 

och Lillaskog. 
 
Följande ärenden tillförs ärendelistan: 
 
- Tillsättande av vice ordförande i näringslivsrådet. 
- Fråga om information om överföringsledningsprojektet.  
- Fråga om information om ärende där åklagare väckt åtal. 

Dagens sammanträde 

Ordföranden meddelar att följande ärenden utgår: 
 
- Ansökan om ledningsrätt för kommunala ledningar i sjön Lygnern samt i 

Flohult och Dyrenäs. 
- Ansökan om ledningsrätt för kommunala ledningar i Almered. 
- Ansökan om ledningsrätt för kommunala ledningar i Stjärnhult Balltjärn 

och Lillaskog. 
 
Ordföranden anmäler extra ärende angående tillsättande av vice ordförande i 
näringslivsrådet. 
 
Lena Ferm Hansson (C) anmäler fråga om information om överföringsled-
ningsprojektet.  
 
Niklas Herneryd (L) anmäler fråga om information om ärende där åklagare 
väckt åtal. 
 
Beslutsgång  
Ordföranden frågar om förändringen av ärendelistan kan antas, och finner att 
så sker.  
 

________________ 
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§ 22/2021 Dnr 2021-20 047 

Avsiktsförklaring för medfinansiering av förbifart i Skene 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Marks kommun tecknar en avsiktsförklaring med Trafikverket avseende med-
finansiering av väg 156 delen Förbifart Skene. 
 
Avsiktsförklaringen tecknas inom ramen för den Grova Kostnads Indikation 
om 180–340 miljoner kronor (prisnivå 2019–06) som Trafikverket anger i Åt-
gärds-valsstudien för väg 156.  
 
Kommunstyrelsen bemyndigas att teckna denna avsiktsförklaring. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 
I samband med pågående revidering av Nationell och Regional plan för trans-
portinfrastruktur arbetar Marks kommun med inspel till Västra Götalandsreg-
ionen för den regionala planen. Detta sker i samarbete med och via Boråsreg-
ionen Sjuhärads kommunalförbund. 
 
Under arbetet har identifierats en möjlighet att i kommande regional plan få 
med såväl flera delsträckor för utbyggnad av väg 156 som Förbifart Skene. 
Detta utgör grunden för de inspel som Marks kommun nu bereder. För att ut-
nyttja det planeringsfönster som är öppet för förbifarten och säkerställa dess 
genomförande bedöms Marks kommun behöva medfinansiera densamma. 
 
Som ett första steg behöver en avsiktsförklaring tecknas mellan Marks Kom-
mun och Trafikverket om medfinansiering av förbifarten. En sådan arbetas 
fram i samarbete med Trafikverket under första kvartalet 2021 och behöver 
finnas beslutad och undertecknad för inspel i början av april innevarande år.  
 
Detta ärende avser beslut om att upprätta och teckna en sådan avsiktsförkla-
ring. Övriga inspel till regional plan hanteras i samarbete med och via Borås-
regionen Sjuhäradskommunalförbund. Processen för detta är ej klar men 
kommer att fastställas av kommunalförbundet inom kort.   
 
Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 12 januari 2021. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Marks kommun tecknar en avsiktsförklaring med Trafikverket avseende med-
finansiering av väg 156 delen Förbifart Skene. 
 
Avsiktsförklaringen tecknas inom ramen för den Grova Kostnads Indikation 
om 180–340 miljoner kronor (prisnivå 2019–06) som Trafikverket anger i Åt-
gärdsvalsstudien för väg 156.  
 
Kommunstyrelsen bemyndigas att teckna denna avsiktsförklaring. 
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Dagens sammanträde 

Förvaltningschef samhällsbyggnadsförvaltningen Malin Bexell redogör för 
ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande: 
 
Marks kommun tecknar en avsiktsförklaring med Trafikverket avseende med-
finansiering av väg 156 delen Förbifart Skene. 
 
Avsiktsförklaringen tecknas inom ramen för den Grova Kostnads Indikation 
om 180–340 miljoner kronor (prisnivå 2019–06) som Trafikverket anger i Åt-
gärdsvalsstudien för väg 156.  
 
Kommunstyrelsen bemyndigas att teckna denna avsiktsförklaring. 
 
Niklas Herneryd (L), Lars-Inge Andersson (KD), Tomas Johansson (M) och 
Jessica Rodén (S) yrkar bifall till Lena Ferm Hanssons (C) förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Lena Ferm Hanssons 
(C) förslag, och finner att förslaget antas.  

Expedieras slutligt till: 

Borås regionen, info@borasregionen.se  
Västra Götalandsregionen regionutveckling@vgregion.se  

________________ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

mailto:info@borasregionen.se
mailto:regionutveckling@vgregion.se
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§ 23/2021 Dnr 2020-655 255  

Yttrande om nätkoncession för markledning mellan Stentången och  
stationen i Horred  

Arbetsutskottets beslut 
 
Yttrandet, daterat den 22 december 2020, antas och översänds till Energi-
marknadsinspektionen med följande ändring: ”Miljöenheten gör bedömningen 
att det på grund av vattentäktens stora känslighet är nödvändigt att ansöka 
om tillstånd för schaktning inom både primär och sekundär skyddszon för de 
arbeten man avser att utföra i Öxnevalla vattenskyddsområde.”, ersätter ”Be-
dömningen är att det inte är tillräckligt att ansöka om tillstånd endast vid åt-
gärder som kan påverka grund- eller ytvatten-tillgång/kvalitén. Tillstånd hos 
miljönämnden i Marks kommun är alltid nödvändigt vid schaktning i vatten-
skyddsområdet.”   

Ärendet 
Vattenfall har ansökt om tillstånd att bygga och använda kraftledning från 
Stentången till station i Horred. Ledningen ska drivas med 11 kV och kon-
strueras för 12 kV.   
 
Energimarknadsinspektionen har begärt yttrande enligt 8 § Elförordningen. 
  
Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 22 december 2020. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen antar förvaltningens yttrande som sitt eget och översänder 
den till Energimarknadsinspektionen. 

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Alida Marmander redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Johansson (M) föreslår att ”Miljöenheten gör bedömningen att det på 
grund av vattentäktens stora känslighet är nödvändigt att ansöka om tillstånd 
för schaktning inom både primär och sekundär skyddszon för de arbeten man 
avser att utföra i Öxnevalla vattenskyddsområde.”, ersätter ”Bedömningen är 
att det inte är tillräckligt att ansöka om tillstånd endast vid åtgärder som kan 
påverka grund- eller ytvattentillgång/kvalitén. Tillstånd hos miljönämnden i 
Marks kommun är alltid nödvändigt vid schaktning i vattenskyddsområdet.” i 
yttrandet.  
 
Niklas Herneryd (L) yrkar bifall till Tomas Johanssons (M) ändringsförslag.  

Beslutsgång 

Beslutsgång 1 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Tomas Johanssons 
(M) ändringsförslag, och finner att förslaget antas. 
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Beslutsgång 2 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet i övrigt kan anta yttrandet, daterat 
den 22 december 2020, och översända detta till Energi-marknadsinspekt-
ionen, och finner att förslaget antas.  

Expedieras till: 

registrator@ei.se   

________________ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

mailto:registrator@ei.se
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§ 24/2021 Dnr 2021-22 024 

Särskild ersättning för seniora medarbetare 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Seniora medarbetare i verksamheter med personalbrist eller inom svårrekry-
terade grupper eller extra personal inom ovanstående områden som lämnat 
sin anställning för pension kan erbjudas en särskild ersättning på 4000 kronor 
motsvarande heltid per månad det år de fyller 66 år.  
 
Respektive förvaltningschef fattar beslut om vilka som ska omfattas. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Ärendet 
Som en del i arbetet med Marks kommuns arbetsgivarvarumärke – attraktiv 
arbetsgivare finns en handlingsplan med en rad olika aktiviteter. En möjlighet 
att behålla redan anställda medarbetare är att ge en särskild ersättning till se-
niora medarbetare. 
  
Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 8 januari 2021. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Seniora medarbetare i verksamheter med personalbrist eller inom svårrekry-
terade grupper eller extra personal inom ovanstående områden som lämnat 
sin anställning för pension kan erbjudas en särskild ersättning på 4000 kronor 
per månad det år de fyller 66 år.  
 
Respektive förvaltningschef fattar beslut om vilka som ska omfattas. 

Dagens sammanträde 

HR-chef Pelle Pellby redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår att seniora medarbetare i verksamheter med 
personalbrist eller inom svårrekryterade grupper eller extra personal inom 
ovanstående områden som lämnat sin anställning för pension kan erbjudas en 
särskild ersättning på 4000 kronor motsvarande heltid per månad det år de 
fyller 66 år.  
 
Respektive förvaltningschef fattar beslut om vilka som ska omfattas. 
 
Tomas Johansson (M) yrkar bifall till Lena Ferm Hanssons (C) förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Lena Ferm Hanssons 
(C) förslag, och finner att förslaget antas. 
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Expedieras slutligt till: 

Samtliga nämnder och styrelser 

________________ 
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§ 25/2021 Dnr 2020-678 736  

Förändrad prismodell för färdtjänstresor  

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Tidigare bestämmelser om färdtjänstavgifter ersätts med följande från och 
med 2021-03-01: 
 
- Ny prismodell för färdtjänstresor med en startavgift på 50 kr (0-10 km) 
samt en avgift på 3 kr per kilometer för den del av resan som överstiger 10 
km. Detta gäller för resor inom hela kommunens färdtjänstområde. 
 
- För resor till och från lönearbete, studieplats och daglig verksamhet (se 
riktlinjerna för färdtjänst) finns möjlighet till månadskort för samma pris och 
förutsättning som gäller i den allmänna kollektivtrafiken. 
 
- Resa för ledsagare, medresande barn samt anslutningsresor är avgifts-
fria. Medresenär betalar samma avgift som den som har färdtjänsttillstånd. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 
Reservation 
Lars-Inge Andersson (KD) reserverar sig till förmån för eget förslag. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
 
______________________  __________________________ 
Jessica Rodén   Tomas Johansson 
Ordförande   Justerande 

Ärendet 
Äldreomsorgsnämnden har i §106/2020 föreslagit en förändrad prismodell för 
färdtjänstresor. Förslaget har sin bakgrund i att Västtrafik den 4 november 
2020 införde ett nytt zonindelningssystem och nya priser för kollektivtrafiken i 
hela Västra Götaland, vilket gör att kommunens egenavgiftsuttag behöver för-
ändras för att harmoniera med Västtrafiks system. 
 
Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 12 januari 2021. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Tidigare bestämmelser om färdtjänstavgifter ersätts med följande från och 
med 2021-03-01: 
 
- Ny prismodell för färdtjänstresor med en startavgift på 50 kr (0-10 km) 
samt en avgift på 3 kr per kilometer för den del av resan som överstiger 10 
km. Detta gäller för resor inom hela kommunens färdtjänstområde. 
 
- För resor till och från lönearbete, studieplats och daglig verksamhet (se 
riktlinjerna för färdtjänst) finns möjlighet till månadskort för samma pris och 
förutsättning som gäller i den allmänna kollektivtrafiken. 
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- Resa för ledsagare, medresande barn samt anslutningsresor är avgifts-
fria. Medresenär betalar samma avgift som den som har färdtjänsttillstånd. 

Dagens sammanträde 

Ekonom Kristian Johansson och Tor Ellnefors redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lars-Inge Andersson (KD) föreslår att nuvarande prismodell för färdtjänstre-
sor i Marks kommun bibehålls, och indexjusteras. 
 
Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande: 
 
Tidigare bestämmelser om färdtjänstavgifter ersätts med följande från och 
med 2021-03-01: 
 
- Ny prismodell för färdtjänstresor med en startavgift på 50 kr (0-10 km) 
samt en avgift på 3 kr per kilometer för den del av resan som överstiger 10 
km. Detta gäller för resor inom hela kommunens färdtjänstområde. 
 
- För resor till och från lönearbete, studieplats och daglig verksamhet (se 
riktlinjerna för färdtjänst) finns möjlighet till månadskort för samma pris och 
förutsättning som gäller i den allmänna kollektivtrafiken. 
 
- Resa för ledsagare, medresande barn samt anslutningsresor är avgifts-
fria. Medresenär betalar samma avgift som den som har färdtjänsttillstånd. 
 
Tomas Johansson (M) och Jessica Rodén (S) yrkar bifall till Lena Ferm  
Hanssons (C) förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Lars-Inge Anderssons (KD) förslag mot Lena Ferm Hans-
sons (C) förslag, och finner att arbetsutskottet antar Lena Ferm Hanssons (C) 
förslag.  
 
Reservation 
Lars-Inge Andersson (KD) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

Expedieras slutligt till: 

Äldreomsorgsnämnden 
Kommunala pensionärsrådet 
Kommunala funktionshinderrådet 

________________ 
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§ 26/2021 Dnr 2018-33 141 

Tillsättande av vice ordförande i näringslivsrådet 

Arbetsutskottets beslut 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott utser Hans Nilsson till vice ordförande för 
näringslivsrådet. Hans Nilssons mandattid som vice ordförande för närings-
livsrådet sträcker sig till och med februari månad år 2023. 

Ärendet 
Mandatperioden för näringslivsrådets ledamot och vice ordförande Anne Lud-
vigson har löpt ut. En ny vice ordförande för rådet behöver därmed utses. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott utser och bjuder in näringslivets represen-
tanter till näringslivsrådet.  
  
Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 18 januari 2021. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott utser Hans Nilsson till vice ordförande för 
näringslivsrådet. Hans Nilssons mandattid som vice ordförande för närings-
livsrådet sträcker sig till och med februari månad år 2023.  

Dagens sammanträde 

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår att kommunstyrelsens arbetsutskott utser 
Hans Nilsson till vice ordförande för näringslivsrådet. Hans Nilssons mandattid 
som vice ordförande för näringslivsrådet sträcker sig till och med februari må-
nad år 2023.  
 
Tomas Johansson (M) yrkar bifall till Lena Ferm Hanssons (C) förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Lena Ferm Hanssons 
(C) förslag, och finner att förslaget antas. 

Expedieras till: 

Hans Nilsson, Hajoms utvecklings AB och Flygfrakt AB. 

________________ 
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§ 27/2021  

Information om situationen angående Covid-19  

Arbetsutskottets beslut 
 
Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Kommundirektör Mats Lilienberg ger arbetsutskottet information om situat-
ionen angående Covid-19.  
 
Antal bekräftade fall av Covid-19 i Europa per vecka 1 presenteras, därefter 
antal bekräftade fall uppdelat på kategorierna ”sjukhus”, ”särskilt boende”, 
”öppenvård” och ”personalprovtagning”.  
 
Antal smittade personer i skolåldern och antal smittade i Marks kommun pre-
senteras, samt antal avlidna per vecka i Västra Götaland.  
 
En samlad bedömning av påverkansgraden för Marks kommuns verksamheter 
presenteras, bedömningen är att det råder måttlig påverkan.  
 
Arbetsutskottets ledamöter och ersättare har i sina handlingar kunnat läsa en 
samlad regional lägesbild per 12 januari 2021, samt Marks kommuns rapport 
till Länsstyrelsen angående situationen kring Covid-19 per den 15 januari 
2021.  
 
Arbetsutskottets ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Ordföranden föreslår att informationen noteras, och finner att så sker. 
 
________________ 
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§ 28/2021  

Fråga om information om överföringsledningsprojektet 

Arbetsutskottets beslut 
 
Informationen noteras.  
 
Kommundirektören får i uppdrag att redovisa information om överföringsled-
ningsprojektet, lokala ledningsnät och beslutsprocesser utifrån kommunstyrel-
sens uppsiktsplikt, i enlighet med kommunstyrelsens beslut § 226/2020.  
 
Uppdraget ska redovisas till kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 februari 
2021. 

Dagens sammanträde 

Lena Ferm Hansson (C) efterfrågar information angående överföringslednings-
projektet.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lena Ferm Hansson (C) föreslår att kommundirektören får i uppdrag att redo-
visa information om överföringsledningsprojektet, lokala ledningsnät och be-
slutsprocesser utifrån kommunstyrelsens uppsiktsplikt, i enlighet med kom-
munstyrelsens beslut § 226/2020.  
 
Uppdraget ska redovisas till kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 februari 
2021.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Lena Ferm Hanssons 
(C) förslag, och finner att förslaget antas.  
 
________________ 
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§ 29/2021  

Fråga om information om ärende där åklagare väckt åtal 

Arbetsutskottets beslut 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott får en information i ärendet den 27 januari 
2021.   

Dagens sammanträde 

Niklas Herneryd (L) efterfrågar information angående ärende där åklagare 
väckt åtal 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Niklas Herneryd (L) föreslår att kommunstyrelsens arbetsutskott får en in-
formation i ärendet den 27 januari 2021.   
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Niklas Herneryds (L) 
förslag, och finner att förslaget antas.  
 
________________ 

 

 


